
جدیدترین آرایش انتخاباتی

وحدت یا وزن کِشی در اردوگاه اصولگرایی؟

اصولگرایان شاید با این پیش فرض که رقبایشان توان 
رقابت با آنها را ندارند، با تشکل های مختلفی رقابت های 
گرفته اند. شورای ائتلاف، شورای  انتخاباتی را در پیش 
وحدت، مبنا، شریان، جبهه پایداری و جماران بخشی از این 
گرچه این تشکل ها بر اهمیت وحدت در  تشکل ها هستند. ا
کید دارند اما فعلا در حال فعالیت درونی  جریان اصولگرا تا
گر از سوی رقیبان احساس  خود بوده و به نظر می رسد ا
خطر نکنند، بدشان نمی آید بین خودشان وزن کِشی کنند 
تا مشخص شود این بار کت به تن چه کسی می رود. از سویی 
علی لاریجانی نیز قصد نقش آفرینی در انتخابات را دارد. او در 
این سال های اخیر از بدنه جریان اصولگرایی فاصله گرفته 
و با عنوان اصولگرایی معتدل شناخته می شود. طبق گفته 
اطرافیان لاریجانی، او در حال برنامه ریزی برای سازماندهی 

نمایندگان ادوار مجلس برای حضور در انتخابات است.

   شورای وحدت 
شورای وحدت اصولگرایان یکی از تشکل های جریان 
یازدهم  مجلس  انتخابات  از  پس  که  است  اصولگرایی 
کنون به صورت جدی وارد انتخابات مجلس  تشکیل شد و ا
شده است. این شورا با ریاست آیت ا... موحدی کرمانی 
جامعه  عالی  دبیر  پورمحمدی  مصطفی  شد.  تشکیل 
روحانیت مبارز عضو هیات مرکزی انتخابات شورای وحدت 
است. گفته شده که شورای وحدت به دنبال احیای نقش 
جامعه روحانیت مبارز در میان اصولگریان است. هیأت 
مرکزی انتخابات شورای وحدت با حضور حجت الاسلام 
مصطفی پورمحمدی، اسدا... بادامچیان، محمدرضا باهنر، 
له افتخاری، نیره قوی، حجت الاسلام  ، لا شهاب الدین صدر
محمدجواد جلالی، متین منتظمی و منوچهر متکی انتخاب 
شدند. متکی سخنگو و حسن بیادی رئیس ستاد انتخابات 
این جبهه در تهران هستند. شورای وحدت منتقد عملکرد 
مجلس یازدهم بوده و معتقد است که این مجلس حاصل 
که  لیستی  و  است  اصولگرایان  ائتلاف  شورای  عملکرد 
کنون  کارایی لازم را نداشته است. تا کردند،  آنها معرفی 
ساختارهای استانی شورای وحدت مشخص و شاخص های 
نامزدهای مدنظر این شورا هم تعیین شده است. شورای 
وحدت اعلام کرده است که در لیست خود برای تهران ۷ 
سهمیه برای زنان و ۱۰ سهمیه برای جوانان در نظر خواهد 
گرفت. محمدرضا باهنر چهره شاخص شورای وحدت است 

که احتمال قرارگرفتن او به عنوان سرلیست زیاد است.

   تلاش شورای ائتلاف برای حفظ جایگاه 
تشکل های  از  دیگر  یکی  اصولگرایان  ائتلاف  شورای 
اصولگرایی است که از دل جبهه نیروهای انقلاب اسلامی 
)جمنا( در سال ۹۶ تشکیل شد. ریاست این شورا را غلامعلی 
حدادعادل برعهده دارد.  لیست این شورا در انتخابات 
مجلس یازدهم در سال ۹۸ دست بالا را در مجلس به دست 
آورد. در حال حاضر غلامعلی حدادعادل، رضا داوری، 
سیدعلی   ، قاسمپور فاطمه   ، روح الامینی  عبدالحسین 
ریاض، نورالدین قدیمی، مهدی چمران، پرویز سروری، 
مهدی محمدی، مهدی اقراریان و سیدمحمد آقامیری 
ائتلاف  شورای  انتخاباتی  سند  تدوین  کمیته  اعضای 
کنون فرایند بررسی سوابق کاندیدا در این شورا  هستند. ا
آغاز شده است و طبق گفته امیرابراهیم رسولی سخنگوی 
شورای ائتلاف نیروهای انقلاب، »بیش از ۷ هزار نامزد 
کاندیدا به صورت  به صورت الکترونیکی و قریب به هزار 
حضوری در سامانه این تشکل سیاسی اصولگرا برای حضور 

در فهرست های انتخاباتی مجلس ثبت نام کرده اند.«

   مبنا، ادامه شانا؟
مجمع بیداری نیروهای انقلاب )مبنا( همایشی را در 
روز چهارم آبان با حضور چهره هایی از جمله محمدباقر 
قالیباف، غلامعلی حدادعادل و محسن رضایی در حرم 
به  نزدیک  تشکلی  مبنا،  کرد.  برگزار  خمینی)ره(  امام 
قالیباف معرفی شده است. در این همایش بر مشارکت در 
انتخابات، دعوت به همگرایی و کارآمدی و تشکیل مجلسی 
کید شد. قالیباف در این همایش گفت که باید  انقلابی تا

سهم خواهی را حرام بدانیم.

   پایداری به دنبال کرسی بیشتر
که وزن و  جبهه پایداری یکی از احزاب اصولگراست 
جایگاهی قابل توجه در این جریان دارد. ریاست جبهه 
پایداری بر عهده صادق محصولی است. یکی از چالش های 
که در چند  اصلی جریان اصولگرایی در انتخابات هایی 
سال اخیر برگزار شده است، همراه کردن این حزب با سایر 
جریان های اصولگرایی است که در برخی موارد این موفقیت 
به دست نیامده ولی در آخرین لحظات انتخابات مجلس 
یازدهم، پایداری به لیست مشترکی با شورای ائتلاف رسید. 
صادق محصولی دبیرکل جبهه پایداری تعداد نمایندگان 

این حزب در مجلس یازدهم را کافی نمی داند.

   شریان، رزما و ...
در جریان اصولگرا تشکل های دیگری از جمله شبکه 
یاران انقلاب اسلامی )شریان( با دبیرکلی ابوالقاسم جراره و 
محوریت حمید رسایی فعال هستند. به نظر می رسد شریان 
گفته می شود از جبهه پایداری منشعب شده است،  که 
منتقد جدی قالیباف خواهد بود. رسایی اخیرا انتقادهای 
تندی به قالیباف مخصوصا برای برگزاری نشست مبنا و 
مدیریت مجلس یازدهم داشته است. اخیرا هم جمعیت 
رزمنده مدافع انقلاب اسلامی )رزما( به ریاست حسین 
ا... کرم اعلام موجویت کرده است، هر چند هنوز موضع رزما 
درباره انتخابات خیلی روشن نیست. در جمع اصولگرایان، 
شورای ائتلاف و شورای وحدت دو جریان اصلی محسوب 
کید دارند،  می شوند که هر دو بر لزوم وحدت در این جریان تا
کنون وحدت نمود بیرونی نداشته و این دو  اما در عمل تا
جریان به صورت مستقل در حال فعالیت انتخاباتی هستند. 
به نظر می رسد در صورت عدم فعالیت جدی اصلاح طلبان، 
اصولگرایان خیلی بر لزوم تهیه لیست واحد اصرار نداشته 
باشند و این انتخابات برای آنها بیشتر حکم وزن کِشی در 
جریان خود را داشته باشد، البته به شرطی که جریان اعتدال 
حامی حسن روحانی نتواند این جریان را به چالش بکشاند.

آرمان ملی- حمید شجاعی: انتخابات مجلس دوازدهم 
در پیش است و بسیاری از مقامات و چهره های سیاسی در 
خصوص لزوم مشارکت بالای مردم در انتخابات نظرات خود 
را بیان می کنند. چنانکه روز شنبه نیز مقام معظم رهبری در 
کید  دیدار هزاران نفر از مردم خوزستان و کرمان بر این مهم تا
کرد. اما مساله مهم اینجاست که اساسا چه ابزار و لوازمی برای 
مشارکت فعال مردم در انتخابات لازم است و آیا شرایط برای 
این نوع مشارکت فراهم آمده یا خیر؟ قدرمسلم جدای از بهبود 
شرایط و بازیابی اعتماد عمومی نکته موثر دیگر در مشارکت 
کثر ظرفیت  اجازه حضور همه جریان های سیاسی با حدا
کید بسیاری از چهره های سیاسی نیز قرار  است که مورد تا
دارد. از همین رو است که برای انتخابات پیش رو نیز همگان 
که شورای نگهبان با بازگرداندن  کید دارند  بر این نکته تا
ردصلاحیت شده ها می تواند زمینه های یک انتخابات با 

مشارکت مطلوب را فراهم کند. 

    2 نگاه به رای مردم و مشارکت
اهمیت »مشارکت مردم«  و »رأی مردم« در انتخابات همواره 
از مسائلی بوده که بسیاری از صاحب نظران و کارشناسان امر 
بر آن نظر داده و صحبت کرده اند. امری که در آرا و نظرات 
حضرت امام خمینی)ره( نیز بسیار دیده  شده است. اهمیت 
نقش مردم در انتخابات به حدی است که امام )ره( در جلد 
کثریت و  ۹ صحیفه می گوید: »دموکراسی این است که آرای ا
کثریت هر چه گفتند  کثریت، معتبر است؛ ا آن هم این طور ا
آرای ایشان معتبر است و لو به خلاف، به ضرر خودشان 
باشد. شما... آن مسیری که ملت ما دارد، روی آن مسیر راه 
را بروید، ولو عقیده تان این است که این مسیری که ملت 
رفته خلاف صلاحش است. خوب، باشد. ملت می خواهد 
این طور بکند، به ما و شما چه کار دارد؟ خلاف صلاحش را 
بع است« در نگاه  می خواهد. ملت رأی داده؛ رأیی که داده متَّ
مقام معظم رهبری نیز همواره مشارکت بالای مردم و رای آنها 
کید بوده است. اما در این میان در مورد مشارکت دو  مورد تا
دیدگاه وجود دارد. دیدگاهی که رای و مشارکت مردم را اصل 
و پایه انتخابات می داند و رویکردی که رای مردم را نه موثر 
بلکه صرفا به عنوان زینت المجلس می بیند. بر همین مبنا 
نیز جریان های سیاسی پدید آمده اند که از این دو تفکر الهام 
گرفته اند. جریان اصلاح طلب و اعتدالگرا که نقش مهمی برای 
مردم در انتخابات قائل هستند و معتقدند که مشارکت بالای 
مردم به نهاد انتخابات مقبولیت و مشروعیت می دهد، اما 
در طرف مقابل جریان اصولگرا و بخش تندرو آن مثل جبهه 
پایداری و شریان که به این مساله قائل نیستند. نگاهی که 
مرحوم آیت ا... هاشمی رفسنجانی به انتخابات دارد نیز بر 
مبنای رویکرد نخست است و آیت ا... به اهمیت مشارکت و رای 
مردم به عنوان جمهور معتقد بود. چنانکه در پیام ۱۷ خرداد 
کثری  ۸4 به جوانان می گوید:»اینجانب با امید به تحقق حدا
مشارکت مردم که از اهداف رهبر معظم انقلاب است و نیز 
برای بالارفتن سطح آرا رئیس جمهوری منتخب و انسجام ملّی 
در شرایط دشوار کنونی تلاش کردم.« ایشان برای رای مردم 
ارزش قائل بود و همین مساله بود که باعث شد در آخرین 
انتخابات عمرش بالاترین رای تاریخ مجلس خبرگان را از آن 
خود کند و با  دوونیم میلیون رای وارد مجلس خبرگان شود. 
این در حالی است که روزگذشته »تسنیم« خبری منتشر کرده 
که طی آن  به نقل از حسن روحانی؛ رئیس جمهور پیشین در 
دیدار اوایل مهر ماه با اعضای کمیته سیاسی حزب کارگزاران 
سازندگی، بر این مساله صحه گذاشته است که »در مقطعی 

هاشمی رفسنجانی با افزایش مشارکت در انتخابات مخالف 
بوده است و با استناد به آن  نتیجه گرفته که آیت ا... با مشارکت 
مردم در انتخابات مخالف بوده است. چیزی که چندان درست 
و عقلانی به ذهن نمی رسد حداقل روند انتخابات هایی که 
حدفاصل دهه هفتاد تا نود مشاهده کردیم اینگونه نبوده 
است، اما در طرف مقابل تفکر مرحوم آیت ا... مصباح قرار دارد 
که در مورد مشروعیت و مقبولیت می گوید: »دموکراسی که برای 
غربی ها اصالت دارد، برای ما فقط جنبه ابزاری دارد. رأی مردم 
برای ما مشروعیت نمی آورد؛ مقبولیت می آورد.« لذا بر مبنای 
همین نگاه ها نیز می توان تحلیل کرد که طرفداران هر نگاه چه 
برنامه و رویکردی در قبال انتخابات از خود اتخاذ می کنند. از 
همین رو نیز می توان فهمید که کدام جریان فکری با انتخابات 
مشارکتی و حضور فعال مردم پای صندوق های رای مخالف و 
ترجیح به حضور حداقلی دارد و کدام جریان مشتاق مشارکت 

مردم در انتخابات است. 

   مناظره کارگزاران - کیهان
شامگاه یکشنبه بود که محسن هاشمی، رئیس شورای 
مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با حسین شریعتمداری، مدیر 
مسئول روزنامه کیهان با موضوع الزامات رقابت واقعی به 
مناظره نشستند و نقطه نظرات خود را بیان کردند. هر چند که 
کله مناظره نشان می داد که تعریف شریعتمداری  نگاهی به شا
از مشارکت مردم چیزی جدای از روال مرسوم آن است. چه 
اینکه اساسا از نگاه او و همفکرانش مشارکت خوب مشارکتی 
تضمین شده در جهت انتخاب افرادی همفکر جریان دلواپس 
است. اما شاید نقطه گره ای مناظره زمانی بود که محسن 
هاشمی گفت: یک عده ای هستند که صحبت های رهبر را 
گوش می دهند و می بینند، ولی در ذهن خودشان احساس 
نمی کنند که رأی مردم مشروعیت می آورد فکر می کنند یک 
مقبولیتی برای نظام می آورد. مثال آن مثلا افرادی در خود 
شورای نگهبان یا جامعه مدرسین در قم، افرادی هستند که 
می گویند نظام ولایت فقیه خودش یک نظام مشروعی است، 
ولی حالا اینکه مردم هم قبول کنند یک انتخاباتی برگزار کنیم 

ک است آن  مقبولیت آن بالا برود و آن چیزی که خیلی خطرنا
کید  عده ای هستند که انتخابات را زینت می دادند. وی تا
کرد: مثلا تفکرات یا مثلا شبیه تفکرات آقای مصباح است یا 
مثلا کسانی که طرفدار آن ها هستند مثل پایداری ها. اما در 
مقابل شریعتمداری به عبارتی نعل وارونه زد و توپ را به زمین 
خود او انداخت و گفت: در مورد مقبولیت، تا آنجایی که من 
خاطرم است تنها کسی که چنین نظری داشت، آقای هاشمی 
کند، تنها کسی که به طور  رفسنجانی بود خدا رحمت شان 
رسمی این نظر را داشتند که ما انتخاباتی ولو با یک حداقلی 
انجام بدهیم تا اینکه کارمان پیش برود یعنی همین چیزی 
که آقای هاشمی می فرمایند. هاشمی در پاسخ شریعتمداری 
بیان کرد: این یک افتخار  است که آیت ا... هاشمی رفسنجانی  
۱۵ بار خودشان یا اعضای خانواده شان در انتخابات شرکت 
کثرشان پیروز بوده اند، تعدادی هم شکست  کرده اند، شاید در ا
گر نگاه کنید به انتخابات می بینید که در دهه  داشته اند و ا
نخست یعنی دوران امام و تا سال ۹۶، مخصوصا در انتخابات 
ریاست جمهوری ما همواره یک وضعیت پرشور و رقابتی را 
کثرا بالای ۶۰ درصد ۶۸  داشته ایم حتی بالای ۷۰ درصد یعنی ا
درصد، ۷۰ درصد و تنها انتخابات ریاست جمهوری که داشتیم 
گر بعد  زیر ۵۰ درصد بود، همین انتخابات اخیر ۱4۰۰ بود و ا
از مجلس ششم، حتی مجلس ششم هم انتخابات پرشور 
داشتیم در مجلس همیشه، بعد از مجلس ششم در انتخابات 
مجلس هفتم به بعد این نگاه دوم یک مقداری همان نگاه 
مقبولیت به جای مشروعیت جا باز کرد و باعث کاهش مشارکت 
گر شما نگاه کنید می بینید که دلیل اصلی آن  مردم شد و ا
هم همان نظارت استصوابی شورای نگهبان بود. وی افزود: 
می بینید که یکی از قربانیان استصواب خود آیت ا... رفسنجانی 
هستند بعد از چهل سال خدمت به جمهوری اسلامی در 
منصب رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام شورای نگهبان 
تشخیص داد که ایشان صلاحیت برای ریاست جمهوری را 
ندارد، ولی ایشان خوشبختانه قهر نکرد با این موضوع، اعتراض 
هم نکرد و بعد وارد صحنه انتخابات شد و انتخابات پرشوری 

که مدنظر رهبر انقلاب بود را برای کشور فراهم کرد.
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ذره بین

گــــزارش

»آرمان ملی« نگاه ها به مشارکت در انتخابات را بررسی می کند؛

چه کسی موافق مشارکت و رأی بالای مردم بود؟
   مناظره کارگزاران - کیهان

گویی  آرمان ملی- مطهره شفیعی: سلبریتی و صداوسیما
دو قطب مخالف هستند که نسبتی با هم ندارند. به واقع 
سلبریتی هایی هستند که بخشی از شهرت خود را مدیون 
گرفتند و  صداوسیما هستند اما از این سازمان فاصله 
مسئولان رسانه ملی هم تنها تلاشی برای بازگرداندن آنها 
نکردند بلکه هر روز یک شرط جدید برایشان تعیین کرده و 

می کنند.

   صداوسیما ابزار تبلیغ فراموش شدگان
جالب اینجاست که موضوع صداوسیما و سلبریتی ها 
به ابزار تبلیغ یا تریبون اظهارنظر برخی تبدیل شده است. 
مانند الهام چرخنده که ظاهر و پوشش او طی سال ها دچار 
تغییراتی شد. او در برنامه به »افق فلسطین« اتهاماتي را 
به همکاران سابق خود وارد کرد. به عنوان نمونه گفت: 
»برخی مجریان و هنرمندان روح هنرشان را فروختند 
و به شبکه های خارجی پیوستند، ایمیل های زیادی 
برای کسانی که مانده بودند فرستادند و این فرصت برای 
هنرمندان داخل کشور فراهم بود که بروند و در بهترین 
ماندند.« مشخص  ولی  کنند  کار  و سینماها  رسانه ها 
نیست چه کشوری پذیرای چرخنده است که اینگونه از 
گرفتنش می گوید! چرخنده برخلاف انتظارها به شدت از 
همکارانش و اهالی سینما در موضوع جنگ غزه دفاع کرد 
و با روکردن بیانیه خانه هنرمندان و نام بردن از گروهی از 
هنرمندان نظیر رضا کیانیان، هانیه توسلی و لیلا حاتمی، 
پرسید که چرا صداوسیما به این بیانیه نپرداخته و آن را 
گراندیسمان« نکرده است؟! او در عین حال بدون نام  »آ
از »اوج«، با تعبیر سازمان هنری رسانه ای، متلک به این 
مجموعه و عدم عمل به وظایفش در قبال هنرمندان 

داشت.

ک« پاسخ صریح به چرخنده    »بلا
جالب اینجاست که او به رغم چنین اظهاراتی انتِظار دارد 
برایش فرش قرمز پهن کنند، اما اینگونه نیست. چرخنده 
کم کرده  بیان داشت: »همکارانم در سینما ۱۰ سال بلا
بودند. سینما خانواده من است، دل آدم برای خانواده اش 
تنگ می شود؛ ۱۰ سال گذشت و می خواستم زنگ بزنم 
ک  ازدواج و بچه دارشدنشان را تبریک بگویم، ولی بلا
بودم! در این ۱۰ سال، آن وری ها شوکه بودند و این وری ها 
به من شک داشتند! آمده ام بگویم الهام چرخنده بعدی را 

دریابید؛ چرخش »چرخنده« یک شبه نبود.« 

   وقتی چرخنده بلا ک شد
برخی رفتارهای چرخنده مورد نقد است و همانطور 
کرد حتی همکارانش هم تمایلی به  که خودش اشاره 
صحبت با او ندارد چه برسد به پیشنهاد بازیگری. او 
هم برای تایید خود به نقد همکارانش پرداخته است 
و یکشنبه گفته بود: »حرف من این است که چرا برخی 
را  گوشه نشینی  و  کسانی که ماندند، دیده نشدند  از 
رسانه ای  و  فرهنگی  هنری،  سازمان های  برگزیدند؟ 
زیادی داریم که بودجه میلیاردی دارند و وظیفه شان، 
کثری هنرمندان و اهالی  صیانت از هنر و جذب حدا
فرهنگ است؛ ممکن است هنرمندی تحت تاثیر جریانی، 
کلمه ای اشتباه نوشته باشد، چه کسی مسئول است با 
مهربانی و با ادبیات هنری و فرهنگی، او را جذب کند؟« 
ک شده بود. سال ۹۸ اظهار  البته او پیش از این هم بلا
داشت: »به خون ثارا...)ع( من از طرف کسی نیامده ام 
گر بتوانم به  و نان خور کسی جز اهل بیت)ع( نیستم و ا
تقویت باورهای دینی کمک کنم افتخار خواهم کرد و 
پس از تحول و تغییر پوشش و دیدگاهم بیش از ۷ سال 

است بایکوت سینما هستم.«

   نماینده مجلس مشابه چرخنده 
البته الهام چرخنده تنها نیست و یک نماینده مجلس 
دیدگاه های مشابه او دارد. عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: وقتی سلبریتی 
بودن را به عنوان ارزش مطرح می کنیم، به صورت طبیعی 
جوانان فکر می کنند نخبگی اهمیت ندارد و به سمت 
بازی های دیده شدن و جلب توجه، چه به درست و 
ح این  چه به غلط می روند. مهرداد ویس کرمی با طر
پرسش که معرفی الگو در چه زمان هایی می تواند به 
گفت: الگوسازی زمانی که  بهترین شکل انجام شود؟ 
بیشتری  مخاطبان  ملی  رسانه  به عنوان  صداوسیما 
کثر مردم پای برنامه های صدا و  دارد و به طور طبیعی ا
سیما می نشینند بهتر انجام می شود، چرا که همیشه 
مخاطبان تلویزیون خیلی زیاد نیست، ولی در ایامی 
مثل عید نوروز یا شب یلدا و سایر اعیاد و مراسم های 
می شود  زیادتر  صداوسیما  مخاطبان  مذهبی،  ملی 
کید کرد: یکی از ظرفیت های مهم کشور  .ویس کرمی تا
که از بودجه بیت المال هم استفاده می کند و به تعبیر 
حضرت امام خمینی )ره( می تواند یک دانشگاه باشد، 
صداوسیماست. نخبگان ما که بناست الگوی جوانان 
حال و آینده کشور باشند، در همین بستر باید معرفی 
شوند. اینکه نخبه ای را در همایشی محدود مورد تقدیر 
و معرفی قرار می دهیم، بُرد زیادی ندارد و قابل مقایسه 
با زمانی نیست که این افراد از یک برنامه پرمخاطب 
کثر مردم حوصله و وقت  تلویزیونی، در بازه زمانی که ا
بیشتری برای تماشای برنامه های صداوسیما را دارند، 

معرفی می شوند.

پیام فرستادند که هنرمندان مهاجرت کنند؛ من نرفتم

دسترسی »چرخنده« به ایمیل بازیگران؟!
      یک نماینده مجلس به جمع مخالفان سلبریتی ها پیوست

سخنگوی وزارت امور خارجه:

اتهامات انگلیس مردود است

صریح ترین عبارات اعتراضی مان به 
روسیه اعلام شده است

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به 
قطعنامه اخیرشورای امنیت سازمان ملل 
در مورد جنگ غزه اظهار داشت: قطعنامه 
و  بی محتوا  قطعنامه  یک  شده  تصویب 
عملا  قطعنامه  این  و  اجراست  غیرقابل 
چیزی نیست که ملت فلسطین به آن نیاز 
جامعه  خواسته  منعکس کننده  و  دارد 
نیست.  جنگ  فوری  توقف  برای  جهانی 
ناصر کنعانی در مورد اتهام زنی های اخیر 
دیوید کامرون، وزیر امور خارجه انگلیس 
علیه ایران گفت: ادعاهای  غیر قابل قبول 
ادعاهای  مشابه  انگلیس  خارجه  وزیر 
آمریکایی ها بی پایه و اساس، تکراری، نخ نما 
و مردود است و در چارچوب حمایت دولت 
ح  مطر اسرائیل  غاصب  رژیم  از  انگلیس 
می شود و بیان این ادعاها از سوی شخص 
دیوید کامرون که سران رژیم صهیونیستی 
از او به عنوان بهترین دوست این رژیم در 
غرب یاد کرده اند، عجیب و دور از انتظار 
نیست. وی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی 
هر روزی که به جنگ ادامه می دهد نه فقط 
میخ های جدیدی به تابوت سربازان خود 
می کوبد، بلکه میخ های جدیدی به تابوت 
رژیم صهیونیستی نیز  می کوبد، ادامه داد: 
متوجه  صهیونیست ها  می رسد  به نظر 
شرایط بحرانی خود نیستند  و آنها در مقابل 
انتخاب های خوبی قرار ندارند. سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی بیان کرد: منافع ایران 
گره خورده و  و افغانستان به هم پیوسته، 
کید کرد:  آنچه  جدایی ناپذیر است. وی تا
در افغانستان می گذرد و اتفاق می افتد، 
به صورت مستقیم یا غیرمستقیم بر وضعیت 
در ایران، امنیت مرزهای دو کشور و روابط 
دو ملت اثرگذار است. کنعانی تصریح کرد: 
ما بارها اعلام کرده ایم که ایران در موضوع 
افغانستان همواره تلاش کرده و خواهد کرد 
که در  جهت استقرار ثبات، آرامش و توسعه 
و رونق اقتصادی در این کشور نقش موثر 
خود را ایفا کند و اجرای این نقش موثر در 
چارچوب دوجانبه و سازوکارهای منطقه ای 
همواره مورد توجه بوده است. این دیپلمات 
ارشد ایرانی درباره بیانیه مشترک روسیه و 
کش و برخی ادعاهای  کشورهای عربی در مرا
مطرح شده در این بیانیه در ارتباط با جزایر 
کنش تهران به این موضوع  سه گانه ایران و وا
با توجه به حساسیت جدی افکار عمومی به 
موضوع تمامیت ارضی کشور گفت: ما موضع 
ح کردیم و یکبار  خود را در این ارتباط مطر
ج در  کید می کنم که ادعاهای مندر دیگر تأ
بیانیه مشترک روسیه و کشورهای عربی در 
کش درباره جزایر سه گانه ایرانی به منزله  مرا
کمیت و تمامیت ارضی ایران  اقدام علیه حا
تلقی می شود و مفاد آن از نظر ایران از اساس 
کید  مردود و غیرقابل قبول است. کنعانی تا
ج در بیانیه درباره  ح نکات مندر کرد: طر
جزایر سه گانه ایرانی به منزله نقض اصول 
پذیرفته شده در حقوق بین الملل و منشور 
کمیت و  ملل متحد مبنی بر احترام به حا
کشورها است. سخنگوی  تمامیت ارضی 
وزارت امور خارجه با بیان اینکه  همان طور 
که بارها گفته ایم ، ما در ارتباط با تمامیت 
ارضی کشور با هیچ طرفی تعارف نکرده و 
نمی کنیم، گفت: جمهوری اسلامی ایران با 
صریح ترین و شفاف ترین عبارات اعتراض 
خود به این بیانیه اعلام کرده و مفاد بیانیه 
را کاملا مردود شمرده  است. در مورد روسیه 
نیز صریح ترین عبارات ایران در اعتراض به 
این بیانیه مشترک در عالی ترین سطح به 
مقامات دولت روسیه اعلام شده است. 
کرد: مواضع ما در این زمینه  وی اضافه 
کمیت و  روشن است. ایران در ارتباط با حا
تمامیت ارضی خود با هیچ طرفی مسامحه 
و  کنش ها  وا عکس العمل ها،  و   نمی کند 
اقدامات دیپلماتیک ایران هم در چارچوب 
اهتمام جدی، قاطعانه، مسئولانه و توأم با 
کمیت و تمامیت ارضی  دقت نسبت به حا
جمهوری اسلامی ایران و هم در چارچوب 
منافع ملی و با در نظرگرفتن همه ابعاد منافع 

ملی ایران انجام می شود.

 کیفیت اینترنت خط قرمز ماست
که اپراتورهای تلفن  چندی پیش بود 
همراه در نامه ای واحد به رئیس جمهور 
خواستار افزایش دو برابری بهای اینترنت 
همراه شدند که این مساله در رسانه ها با 
کنش های مختلفی روبه رو شد. در همین  وا
ح  راستا وزیر ارتباطات درباره این که مطر
می شود قرار است تعرفه های اینترنت از 
سوی اپراتورها گران شود و اینکه چه نظارتی 
روی اپراتورها وجود دارد که با گران شدن 
ببرند،   بالا  را  خودشان  کیفیت  تعرفه ها 
گرفته  گفت: در این مورد هنوز تصمیمی 
نشده است، اما خط قرمز ما کیفیت است. 
کیفیت شود،  کاهش  که باعث  هرچیزی 
ع  حتما ما برایش تدبیر می کنیم. عیسی زار
پور گفت: الان اپراتورها استدلال می کنند که 
با این تعرفه نمی توانند خود را توسعه دهند 
و در حال حاضر ما در حال بررسی هستیم.

 خبــــر


